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„Dit wil ik, meer dan ^ 
WIM K U N S T 

T E R A P E L - Na twin
tig jaar „in de coulissen" 
van haar echtgenoot Henk 
te hebben gestaan is de 
cabaratière Zwanet L a -
gerwey (48) vorige week 
voor het eerst alleen voor 
het voetlicht getreden. E n 
met succes. Op de vrou
wendag tijdens de festivi
teiten rond het 1100-jarig 
bestaan van Vlagtwedde 
heeft zij een volledig pro
gramma verzorgd. „Het 
feestcomité had Henk ge
vraagd, maar hij kon op 
die dag niet. Toen heb ik 
aangeboden voor hem in 
te vallen. In eerste instan
tie stuitte dat op verzet, 
maar uiteindelijk ging het 
comité akkoord. Ik ben ui
teraard bijzonder geluk
kig met deze kans, want 
ik wil dit meer dan wat 
ook", aldus Zwanet. 

We drinken koffie in de keu
ken van het monumentale 
huis aan de Schotslaan. We 
praten na over het optreden 

en filosoferen over ,,hoe het 
allemaal zo is gekomen". 
Zwanet: „ S i n d s mijn huwe
lijk met Henk ben ik altijd be
zig geweest met cabaret. Toen 
ik Henk leerde kennen was hij 
al een tijd cabaretier. Hij trad 
op voor de V A R A en de 
N C R V , en gaf ook voorstellin-
g '^in. Ik voelde me er van meet 
af aan bij betrokken. Met na
me door op de achtergrond 
goed te kijken naar de inter
actie tussen het publiek en 
van Henk heb ik veel geleerd. 
Daardoor ben ik langzaam 
maar zeker vertrouwd ge
raakt met het toneelgebeuren, 
en met optreden voor volle za
len. Het werd een deel van 
mijn leven. Ik schreef wel 
eens wat teksten en af en toe 
trad ik naast Henk ook wel 
op. Ik denk dat door constant 
met cabaret, zij het zijdelings, 
betrokken te zijn geweest, dat 
het er uiteindelijk een keer 
van moest komen. 

Zwanet moet toegeven dat 
haar rol jarenlang bescheiden is 
geweest. Ze kwam lange tijd 
niet verder dan het aanreiken 
van glazen water en het strijken 
van de kostuums van Henk. 

,,Ja dat heeft jaren geduurd. 
Waarom ik niet eerder zelf het 

toneel op ben gegaan is mij ook 
onduidelijk. Eerlijkheidshalve 
moet ik toegeven dat ik daar 
nooit over heb nagedacht". Dat 
doet ze nu wel. ,,Ik denk dat het 
met mijn opvoeding te maken 
heeft. Ik ben opgevoed met de 
achterliggende gedachte niets te 
zijn, niets te kunnen en niets te 
willen. Dat werkt niet stimule
rend. Mijn optreden in Vlagt
wedde zou je dan ook het resul
taat van een langdurig bewust
wordingsproces kunnen noe
men. Daarnaast spelen ook 
praktische problemen een rol: 
getrouwd, huishouden, kinde
ren en een part-time baan. Lan
ge tijd heb ik nodig gehad, 
blijkbaar, om de stap te doen". 
E n dan, opverend: ,,Dat wil niet 
zeggen dat mijn leven zich ge-
dachtenloos heeft voortgesleept. 
Integendeel. Veel impressies 
heb ik opgedaan, veel heb ik ge
leerd en uiteindelijk heeft dat 
zijn vruchten afgeworpen". 

Toen bleek dat zij voor een 
volle zaal zou gaan optreden 
was Zwanet, en dat zegt wel iets 
over haar ijewustwordingsprp-
ces, niet nerveus. ,,Dat doe ik 
gewoon even, dacht ik. E n dat 
iieb ik ook gedaan. Ik was er rijp 
voor. Natuurlijk heb ik de laat
ste dagen voor de voorstelling 
wel met oogkleppen rondgelo-
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ZWANET LAGER WEY...milde spot

ten, maar echt zenuwachtig 
ben ik nooit geweest. Ook op het 
moment zelf was ik niet gespan
nen. Ik moest na Scheherazade. 
Daar heb ik op ingespeeld. Toen 
was het ijs onmiddellijk voor 
mij en voor het publiek gebro
ken. Ik gaf, zeg maar op de libe
rale Haagse kijk van Schehera

zade een Gronings antwoord", i 

Zwanet vergelijkt haar de
buut als soliste met een bezoek 
aan de Eifeltoren in Parijs. 
,,Tientallen afbeeldingen heb je 
van dat monument al gezien. 
Als je er dan uiteindelijk onder 
staat dan kun je zeggen: hij i^ 

groter dan ik gedacht had, maar 
och, bekend is hij wel". 

Het programma van Zwanet 
Lagerwey bestaat uit een aantal 
Groningse en Nederlandse 
sketches en liedjes. Milde spot 
en zelfkennis staan daarbij cen
traal. Het dagelijks Groningse 
leven, met de kleine zorgen en 
problemen hebben de overhand. 
,,Ik sta daar volledig achter. 
Dat wil niet zeggen dat ik niet 
een wat breder programma wil 
maken. In bedekte vorm pro
beer ik wel wat nationaal poli
tieke problemen aan te pakken, 
maar dat kan naar mijn mening 
nog wel wat openlijker. Ik moet 
maar eens zien hoe de bal gaat 
rollen. Op dit moment heb ik 
een vast programma. Daar laat 
ik het voorlopig bij". 

De aanbiedingen stromen 
inmiddels binnen. Hoe ze 
daarop moet ingaan is nog 
niet helemaal duidelijk. „Het 
is allemaal wat snel en onver
wacht gegaan. Een ding is ze
ker. Ik ga door. Hoe ik het 
moet combineren met het 
huishouden en mijn baan weet 
ik nog niet. Maar u weet het, 
vrouwen hebben een groot 
vermogen zaken te combine
ren". 


